
Zápis ze 186. zasedáńı AS MFF UK dne 17. ř́ıjna 2012

Př́ıtomni: T. Bártlová, C. Brom, J. Doleǰśı, Z. Drozd, R. Grill, J. Hric, K. Kolář, P. Krtouš, S. Krýsl, P. Kučera,
K. Kuncová, P. Lasák, J. Michálek, J. Pešička, P. Pošta, M. Posṕı̌sil, M. Prokešová, J. Spurný, S. Stehno,
J. Šejnoha, P. Valtr

Hosté: J. Kratochv́ıl, M. Rokyta, J. Trlifaj, M. Vyšinka

Omluveni: M. Johanis, M. Kopecký

Nepř́ıtomni: J. Buĺın

0. Schváleńı programu 186. zasedáńı

Jednáńı AS MFF UK začalo v 18:00. Vedeńı zasedáńı se ujala T. Bártlová.

Program byl schválen tichým souhlasem.

1. Schvalováńı změn podmı́nek pro přijet́ı ke studiu ve studijńıch programech
uskutečňovaných v anglickém jazyce

T. Bártlová na začátek uvedla změny navrhované vedeńım fakulty.

J. Šejnoha poznamenal, že loni byl při schvalováńı podmı́nek přij́ımaćıho ř́ızeńı vznesen argument bývalým
vedeńım fakulty, že testy exterńıch soukromých organizaćı by neměly být brány jako plnohodnotná náhrada
přij́ımaćıho ř́ızeńı (šlo předevš́ım o testy SCIO). J. Šejnoha se zeptal, zda současné vedeńı změnilo názor a zda
generálně nebo zda pro české studenty stále nebude možné využ́ıt podobných test̊u.

J. Trlifaj uvedl, že ve vědě se použ́ıvá jako hlavńı ukazatel pro habilitaci web of science, produkt soukromé
firmy. Neńı to tedy tak, že cokoliv vyprodukuje soukromá firma je považováno automaticky za špatné.

M. Rokyta upřesnil, že SCIO testy lze skládat opakovaně, dokud je student neudělá. Tud́ıž je nejde z hlediska
MFF UK brát jako bezesporné měř́ıtko kvality.

J. Šejnoha upřesnil, že možnost zopakováńı testu bylo jedńım z d̊uvod̊u zamı́tnut́ı. Nicméně také jako jeden
d̊uvod bylo uvádeno právě soukromé vlastnictv́ı organizace, nad kterou tud́ıž MFF UK nemá kontrolu.

J. Trlifaj uvedl, že firmy, s jejichž testy se poč́ıtá pro přij́ımaćı ř́ızeńı na programy v ciźım jazyce, maj́ı velké
mezinárodńı renomé.

K. Kolář namı́tl, že zmı́něné testy lze též dělat opakovaně a test propadá po dvou letech.

J. Trlifaj uvedl, že na SCIO neńı zcela jednotný názor, zvláště na matematické sekci.

J. Kratochv́ıl podotkl, že hlavńı d̊uvod pro zahrnut́ı test̊u mezinárodńıch organizaćı do přij́ımaćıho ř́ızeńı pro
studium v anglickém jazyce bylo předevš́ım přibĺıžeńı se podmı́nkám škol, se kterými chceme o studenty soutežit.
Doslova uvedl, že

”
chceme být podobńı kvalitńım školám“. Většina takových škol vyb́ırá studenty právě na

základě podobných test̊u organizovaných soukromými firmami s celosvětovým p̊usobeńım.

J. Kratochv́ıl dále prohlásil, že u českých student̊u se neplánuje využ́ıt české obdoby (SCIO) pro nejbližš́ı
přij́ımaćı ř́ızeńı.

K. Kolář vznesl protiargument, že FIT SCIO testy využ́ıvá. Přitom je to fakulta, se kterou by se MFF UK mohl
srovnávat.

J. Trlifaj uvedl, že jeden z problému SCIA vid́ı v tom, že SCIO má v podstatě (v českých podmı́nkách) monopol.

P. Valtr uvedl, že o SCIO testech z pragmatických d̊uvodu na sekci uvažovali. M. Rokyta doplnil, že pedagogická
rada byla při opětovném zaváděńı přij́ımaćıch zkoušek proti i přes kladné hlasy ze strany informatické sekce.

J. Kratochv́ıl doplnil, že zat́ımco pro studenty z ČR neńı takový problém dojet na přij́ımaćı zkoušky, pro
studenty z ciźıch stát̊u to samozřejmě problém je, a konáńı přij́ımaćıch zkoušek v ciźım státě je organizačně
velmi náročné.

P. Krtouš vznesl dotaz na nejasnost vyzněńı podmı́nek. Konkrétně, zda mezinárodńı zkouška může nahradit
odbornou i jazykovou část přij́ımaćı zkoušky konané v Praze. J. Kratochv́ıl odpověděl, že zněńı je jednoznačné.

P. Lasák vznesl dotaz, zda taktéž plánovaná změna výše poplatku nepodléhá schváleńı senátu. J. Kratochv́ıl
odpověděl, že částky za studium se maj́ı nahlásit na RUK až později. T. Bártlová vznesla dotaz, zda se o nich
tedy bude ještě jednat. J. Kratochv́ıl odpověděl kladně. Zároveň poděkoval senátu za ochotu jednat o změně
podmı́nek pro přij́ımaćı ř́ızeńı na mimořádném zasedáńı.
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M. Vyšinka se zeptal na kvótu 140 přijatých uchazeč̊u. Dotaz posléze upřesnil, že jej předevš́ım zaj́ımá, jak
by se řešila situace, když se přihláśı a podmı́nky splńı 140 zájemc̊u v prvńım kole, co bude v kole druhém. J.
Kratochv́ıl odpověděl, že kvóta je v prvńım roce nastavená předevš́ım z psychologických d̊uvod̊u – MFF UK
je tak dobrá škola, že kvótu potřebuje. Pokud by se kvóta měla skutečně aplikovat – v každém kole se přij́ımá
70 uchazeč̊u, v únoru pouze na základě testu, v květnu je možnost dojet k přij́ımaćım zkouškám. J. Kratochv́ıl
uvedl, že se vytvoř́ı srovnávaćı tabulka, aby se v každém kole vybralo 70 nejlepš́ıch. J. Kratochv́ıl upřesnil, že
požadavky uvedené v podmı́nkách jsou minimálńı a že rozhoduj́ıćı slovo o přijet́ı bude mı́t review committee.

T. Bártlová vznesla dotaz, zda se student, který neuspěje v prvńım kole, může přihlásit do druhého. Odpověd’

J. Kratochv́ıla byla kladná.

P. Valtr vznesl dotaz, týkaj́ıćı se odpouštěńı přij́ımaćıho testu z anglického jazyka. Totiž zda by nemělo smysl
přidat do seznamu stát̊u i ČR a SR, př́ıpadně EU, pokud zde student vystuduje anglickou školu. J. Kratochv́ıl
uvedl, že o tomto bodě se vedly s předchoźım vedeńım spory. Nové vedeńı ustoupilo starému vedeńı po konzul-
taćıch např. s lékařskou fakultou o zkušenostech se studenty, kteř́ı vystudovali anglické gymnázium v ciźı zemi.
Ukázalo se, že tito studenti nemuśı v̊ubec umět anglicky. Jednoduché kritérium se zdálo být zařadit do seznamu
státy, kde je anglický jazyk jejich oficiálńım jazykem. Doplnil, že v budoucnu jistě lze uvažovat o změně.

J. Michálek v té souvislosti vznesl dotaz, zda studenti muśı chodit do zahraničńı školy pouze jeden rok. J. Kra-
tochv́ıl uvedl, že muśı absolvovat na té škole. J. Michálek namı́tl, že zněńı neńı jednoznačné.

P. Lasák namı́tl, zda jazyk neńı problém sṕı̌se student̊u, kteř́ı o sobě tvrd́ı, že umı́ anglicky. J. Kratochv́ıl odvětil,
že by jistě byl i problém učitel̊u.

J. Doleǰśı se zeptal, zda rozhodnut́ı review committee podléhá přezkoumáńı. J. Kratochv́ıl uvedl, že na ame-
rických univerzitách je praxe, že si vedeńı školy vyb́ırá na základě životopis̊u bez daľśıho hlubš́ıho od̊uvodněńı.
Zahraničńı studenti jsou na to zvykĺı.

J. Šejnoha uvedl, že UK ročně prohrává soudńı spory v hodnotě okolo sto milion̊u. Uvedl, že existoval úzus, aby
se přij́ımaćı ř́ızeńı vypisovalo k jednomu datu, 28.2. J. Kratochv́ıl uvedl, že 28.2. je termı́n pro podáńı přihlášek,
ale přij́ımaćı ř́ızeńı konč́ı mnohem později až na konci června. Uvedl, že pro zahraničńı studenty by toto mohlo
být problém, nav́ıc u ciźı školy mohou vyrozuměńı o výsledku dostat výrazně rychleji. Uvedl souvisej́ıćı př́ıklad
s postdoktorandskými programy, kdy dlouhé ř́ızeńı připravilo fakultu o výborného kandidáta. J. Šejnoha vznesl
doplňuj́ıćı otázku, zda by dř́ıvěǰśı výsledek neocenili i češt́ı studenti. J. Kratochv́ıl uvedl, že 28.2. je univerzitńı
termı́n a bude težké jej změnit. P. Valtr uvedl, že u navazuj́ıćıho magisterského a postgraduálńıho studia by
mohlo mı́t smysl uvažovat i o jiných termı́nech nebo v́ıce termı́nech. J. Kratochv́ıl s t́ım vyslovil souhlas.
V doktorandském studiu se nicméně ukázalo, že RUK může vyj́ıt vstř́ıc i mimořádným požadavk̊um – nedávno
bylo vypsáno mimořádné přij́ımaćı ř́ızeńı na nový obor na informatice.

M. Posṕı̌sil vznesl dotaz, zda je vyžadováno i CV. J. Kratochv́ıl odpověděl, že nikoliv, a že žebř́ıček se sestavuje
podle odborných test̊u. Anglické testy pak rozhoduj́ı pouze o splněńı nutné podmı́nky, tj. o minimálńı mı́̌re
znalosti angličtiny.

J. Šejnoha uvedl, že na Vysoké škole ekonomické je standardně možné zač́ınat studium i v polovině akademického
roku. Zeptal se, zda by se to při našich počtech student̊u vyplatilo i na MFF UK. J. Kratochv́ıl odvětil, že se o
této možnosti zat́ım neuvažovalo.

Padl též dotaz, že v podobných textech (podmı́nkách přij́ımaćıho ř́ızeńı) bývá, že v od̊uvodněných př́ıpadech
rozhoduje o výjimkách nějaká komise. J. Kratochv́ıl uvedl, že o výjimkách se neuvažuje a že podobné ustanoveńı
může být dvojsečné.

S. Krýsl se zeptal, zda bude kontrolováno, zda student př́ıslušnou školu vystudoval (de facto zda bude vyžadována
nostrifikace). J. Kratochv́ıl odpověděl, že s nostrifikacemi středoškolského vzděláńı mohou být velké problémy
technického charakteru – např́ıklad že př́ıslušný středoškolský program nemá dostatečný počet hodin věnovaný
výuce některého předmětu. Nav́ıc úspěšný proces nostrifikace v podstatě znamená, že jim udělujeme platné a
plnohodnotné české vzděláńı. Tud́ıž se rozhodlo nostrifikaci neprovádět ani nevyžadovat.

M. Prokešová vznesla technickou poznámku k textu, kde se na dvou mı́stech vyskytuje pouze Univerzita Karlova
a nikoliv už Matematicko-fyzikálńı fakulta. J. Kratochv́ıl uvedl, že slovu

”
faculty“se z propagačńıch d̊uvod̊u

v textu vyhýbaj́ı.

Usneseńı: Senát AS MFF UK schvaluje nové podmı́nky pro přijet́ı ke studiu ve studijńıch pro-
gramech uskutečňovaných v anglickém jazyce.

hlasováńı 20-1-0.

Jednáńı AS MFF UK bylo ukončeno v 18:50.
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